
خ اردوگاه سر

پاسخ تند درویش به محمدی و خلیلی

ما حجاب کردیم، پول گرفته بودند که رفتند
ــه اظهارات اخیر محمد محمدی  ــا درویش در واکنش بـ رضـ
ــن خلیلی مدیر  ــگاه پرسپولیس و محسـ ــابق باشـ معاون سـ
ــت علی پروین در  ــگاه درباره دخالـ ــین آکادمی این باشـ پیشـ
ــان  ــتم که ایشـ ــت داشـ ــگاه گفت: من خیلی دوسـ امور باشـ
ــد، چون فوتبال ایران را به  ــته باشـ )علی پروین( نقش داشـ
اسم او می شناسند. ما عادت کردیم بزرگان مان تا هستند، 
ــت که  ــم. مدل علی پروین اینطور اسـ ــان را نمی دانیـ قدرشـ
ــی به او  ــت کسـ ــت نداشـ ــئول بود دوسـ ــی خودش مسـ وقتـ
مشورت بدهد، الان هم خودش تحت هیچ شرایطی عادت 
ــت داشتم  به اینکه در کاری دخالت کند، ندارد. خیلی دوسـ
ــه ابا دارد. البته این آقایانی هم  او اظهارنظر کند، ولی همیشـ
ــما اسم بردید، شاید کمی اشکال من و باشگاه بود که  که شـ
ــگاه رفت، به خاطر  حجاب کردیم و نگفتیم فلانی که از باشـ
ــنادی بود که سازمان های نظارتی آوردند و پول هایی بود  اسـ
که غیرقانونی از بعضی جاها گرفته بودند و چه کارهایی کرده 
بودند! ما حجاب کردیم ولی عیب ندارد، حالا چه کسی به 

حرف اینها توجه می کند!

انتخاب شورای مشورتی کانون هواداران
ــرلیدرهای  ــن درویش و سـ ــه بیـ ــه ای کـ ــه در جلسـ روز جمعـ
ــی فر برگزار شد، پس  ــپولیس در محل ورزشگاه درفشـ پرسـ
از گفت و گوی صمیمانه مشوقین باشگاه با مسئولین حاضر 
ــکیل اداره فرهنگی و  ــرو آیین نامه ابلاغی تشـ ــه، پیـ در جلسـ
ــور، انتخابات اعضای  ــگاه های کشـ کانون های هواداری باشـ
ــورای مشورتی کانون هواداران برگزار شد و بر اساس آرای  شـ
حاضرین، آقایان عباس اسماعیل بیگی، مسعود مشایخی، 
ــزاده به عنوان  ــعید طاهری، امیر فریدونی و مهدی ایمانـ سـ
اعضای اصلی و مهران امیری و رضا شاهانی به عنوان اعضای 
ــورا انتخاب شدند. مجید مختاری، مدیر  علی البدل این شـ
ــه زودی چنین  ــاره گفت: بـ ــگاه در این بـ ــی باشـ ــور فرهنگـ امـ
ــکیل  ــاختاری در خصوص کانون هواداران بانوان نیز تشـ سـ
خواهد شد و مطابق با آیین نامه ابلاغی کانون های هواداری 

در اداره فرهنگی تعریف و معرفی خواهند شد.

دفاع از انتخاب کرمانشاهی
ــا  ــاب رضـ ــاره انتصـ ــپولیس دربـ ــگاه پرسـ ــل باشـ مدیرعامـ
ــگاه و انتقادها  ــاهی به عنوان مدیر اجرایی این باشـ کرمانشـ
نسبت به این انتخاب گفت: اصلاً تا الان کاری بوده است که 
ما انجام دهیم و مورد سؤال قرار نگیرد؟! یکی از جاهایی که 
ــتیم، کمیته داوران و فدراسیون فوتبال بود. وقتی  ما نداشـ
یک کاری تخصصی است، فکر کردیم یکی باشد که تخصص 
ــا بچه ها در  ــر 10، 15 روز یک بار هم بـ ــد و هـ ــته باشـ بهتر داشـ
ــتیم از وجود  ــورد خطاها صحبت کند. برای همین خواسـ مـ
کرمانشاهی استفاده کنیم. بعضی ها می گویند او در گذشته 
ــت، مثل این می ماند که یک  ــگاه های دیگر بوده اسـ در باشـ
ــت و ما با او صحبت کنیم. اینها  بازیکن در یک تیم دیگر اسـ

حاشیه است و به آن توجه نکنید.

همکاری با النصر در رده پایه
ــیه  ــته در حاشـ ــپولیس روز گذشـ ــگاه پرسـ ــل باشـ مدیرعامـ
انتخابات ریاست هیأت فوتبال تهران در پاسخ به این سؤال 
که »آیا برنامه ای برای عقد قرارداد خواهر خواندگی با باشگاه 
ــر دارید؟«، گفت: صحبت های خیلی خوبی بود که در  النصـ
ــیم. یک طرحی در حال  ــته باشـ تیم های پایه همکاری داشـ

آماده سازی داریم که ان شاءالله انجام شود.

حکم 200 میلیاردی علیه باشگاه تأیید شد
ــکایت 100 میلیارد تومانی علیه باشگاه  رضا درویش در مورد شـ
ــپولیس توضیح داد: یک پیمانکاری که با باشگاه قرارداد  پرسـ
داشته، بابت دو پولی که به مدیران وقت داده بود، بابت یک 
مورد 49 میلیارد تومان و بابت دیگری 158 میلیارد تومان حکم 
گرفته است. یعنی بالای 200 میلیارد حکم گرفته است. تازه من 
اصل یکی از پول ها را داده ام. متأسفانه باشگاه با این مشکلات 
ــت. در دعوای حقوقی هم متأسفانه پیگیری های  روبه رو اسـ
ــته نشده است. خیلی ها فکر می کنند چون  خوبی در گذشـ
ــهامدار باشگاه ها هستند صبح به صبح 7-8  الان بانک ها سـ
کیسه پول می آورند و می گویند هر کسی پول خواست بگوید. 
آنها هم بودجه و سقف بودجه دارند. این را هم بگویم تا امروز 
هزار میلیارد تومان پول به باشگاه آمده است. گفتن این رقم 
خیلی آسان است، ولی برای اینکه چنین رقمی را آماده کنید 
و مجوز بگیرید خیلی زمان بر و مشکل است. اصل مبلغ  طلب 
ــه میلیارد و 900 میلیون بوده که بابت آن 49 میلیارد تومان  سـ
حکم گرفتند و دیگری هم شش میلیارد و 900 میلیارد تومان 

بوده است که بابت آن 158 میلیارد حکم گرفتند.

شایعه عجیب درباره گلرها
ــایعه  ــل از بازی با آلومینیوم در فضای مجازی شـ ــک روز قبـ یـ
ــیس گندوز و امیررضا رفیعی دو دروازه بان  ــده بود الکسـ شـ
ــده اند و  ــرماخوردگی شـ ــاری و سـ ــار بیمـ ــپولیس دچـ پرسـ
نمی توانند در اراک بازی کنند تا مهرشاد اسدی، گلر سرخ ها 
در این مسابقه باشد اما ساعاتی مانده به مسابقه اعلام شد 

گندوز مشکلی برای حضور در ترکیب ندارد.

تکذیب درباره وام بانک شهر
درویش در پاسخ به این پرسش که اسنادی از سوی باشگاه 
پرسپولیس منتشر شده که براساس آن پول های داده شده 
ــپولیس به صورت وام  ــگاه پرسـ ــهر به باشـ ــوی بانک شـ از سـ
ــت، گفت: خیر! همه دنبال این هستند که ببینند  بوده اسـ
ــپولیس را به چالش بکشند. بانک شهر قبل  می توانند پرسـ
از اینکه مالک شود، مکرراً گفتم که چقدر به ما محبت کرد. 
تا ابد از آنها تشکر کنیم کم است. یک سال است که بانک ها 
مالک باشگاه شدند، قبل از آمدن شان هر موقع گیر کردیم، 
به آنها مراجعه کردیم و پول گرفتیم. همان طور که تیم رقیب 
ما هم گرفته است. ما قبلاً از آنها وام گرفتیم و الان از پولی که 

داریم و سود آن، قسط را هم پرداخت می کنیم.
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پیش به سوی دربی از پله سوم

فرار بزرگ

ــنبه 1403/12/4، هفته بیستم از بیست  شـ
ــگاه امام  ــن دوره لیگ برتر، ورزشـ و چهارمیـ
خمینی)ره( اراک، ساعت :16:15، تماشاگر: 

حدود 6 هزار نفر
آلومینیوم اراک یک

گل: عارف حاجی عیدی)67(
پرسپولیس یک

گل: علی علیپور)88(
داور: احمد محمدی

ــد  و  محمـ ــی  عبداللهـ ــن  بهمـ ــا:  کمک هـ
هاشمی نسب

اخطار: فرشاد احمدزاده) پرسپولیس(
ــید مهران  ــد خلیفه، سـ ــوم: محمـ آلومینیـ
موسوی، میلاد بدرقه، احسان قهاری، بهرام 
ــوری، عارف حاجی عیدی،  گودرزی، امیر نـ
امین جهان کهن، محمد مهدی لطفی)۹0-
ابوالفضل قنبری(، محمدامین کاظمیان و 

رحمان جعفری)83-شروین بزرگ(

سرمربی: مجتبی حسینی
ــدوز، مرتضی  ــیس گنـ ــپولیس: الکسـ پرسـ
ــیانی، ایوب  پورعلی گنجی، گئورگی گولسـ
ــلاد  میـ ــی(،  فرجـ ــاد  )83-فرشـ ــود  العملـ
ــا  ریگی)72-علیرضـ ــعود  مسـ ــدی،  محمـ
ــد  محمـ ــری،  مهـ ــعید  سـ ــت زاده(،  عنایـ
خدابنده لو)72-ابوالفضل بابایی(، یاسین 
ــی  ــاد احمدزاده(، عیسـ سلمانی)46-فرشـ
آل کثیر)46-سردار دورسون( و علی علیپور

سرمربی: اسماعیل کارتال
 مطابق انتظار کارتال به خاطر مصدومیت ها 
و محرومیت ها و البته فشردگی مسابقات، 
ــادی در ترکیب تیمش  ــبتاً زیـ ــرات نسـ تغییـ
ــا النصر با دو  ــلاف بازی بـ ــام داد اما برخـ انجـ
مهاجم نوک شروع کرد و البته مهاجم مورد 

علاقه اش را روی نیمکت نشاند.
در هوای سرد و وزش باد شدید در اراک، بازی 
در یک زمین فوق العاده بی کیفیت و ناهموار 
از همان ابتدا تا انتهای نیمه کیفیتی نداشت 
و هیچ کدام از دو تیم در حد لیگ برتر و نام 

خودشان نبودند.
پرسپولیس در 5 دقیقه ابتدایی خوب بود اما 

ــال پاس نهایی  هافبک های این تیم در ارسـ
ــد از 10 دقیقه برای لحظاتی  تعلل کردند. بعـ
آلومینیوم روی دروازه پرسپولیس فشار آورد 
ــایر لحظات، یک فوتبال بی هدف،  اما در سـ
پراشتباه و ضعیف را از هر دو تیم به خصوص 
پرسپولیس دیدیم، به شکلی که در سراسر 
ــاگر این مسابقه در حسرت  نیمه اول، تماشـ
یک کار ترکیبی جذاب و موقعیت گل حتمی 

حسرت به دل ماند.
دقیقه 15 اشتباه سریالی مدافعان پرسپولیس 
باعث شد تا رحمان جعفری با ضربه قیچی تور 
کنار دروازه پرسپولیس را بلرزاند. چند ثانیه 
ــی ها با  بعد تنها حرکت ترکیبی پرسپولیسـ
ــانتر  ــد پورعلی گنجی، کنترل و سـ پاس بلنـ
ایوب العملود و ضربه سر آل کثیر اتفاق افتاد 

اما ضربه نهایی بی دقت بود.
دقیقه 32 میزبان می توانست به گل برتری 
دست یابد اما در شرایطی که رحمان جعفری 
ــار  ــده بود، تحت فشـ با گندوز تک به تک شـ

گولسیانی توپ را به بیرون زد.
ــی ها  ــف پرسپولیسـ ــی نمایـــش ضعیـ در پـ
ــال  ــتباه عملود در ارسـ ــه 41 این بار اشـ دقیقـ

پاس عرضی باعث شد تا آلومینیوم صاحب 
ــود اما گندوز ضربه نرم و  موقعیت گلزنی شـ
ــه راحتی مهار کرد و  ــن میزبان را بـ آرام بازیکـ

نیمه نخست بدون گل تمام شد.
کارتال نیمه دوم را با دو تغییر شروع کرد اما 
ــون و احمدزاده هم کیفیت  با حضور دورسـ

سرخ ها در فاز حمله بالاتر نرفت.
ــان  بازیکنـ ــی  ترکیبـ ــت  حرکـ  52 ــه  دقیقـ
آلومینیوم اراک به نتیجه نرسید. چهار دقیقه 
بعد ارسال خطرناک جهان کهن با ضربه سر 
ــان قهاری همراه شد و تیر افقی دروازه  احسـ
سرخ ها لرزید تا این بار گندوز و تیمش کاملاً 

خوش شانس باشند که گل نمی خورند.
ــال خطرناک  ــه بعد باز هم یک ارسـ دو دقیقـ
ــرد اما گلر  ــد کـ ــدوز را تهدیـ ــر دروازه گنـ دیگـ

الجزایری توپ را برگشت داد.
با ادامه نمایش ضعیف پرسپولیس بالاخره 
آلومینیوم به گل رسید و مزد برتری نسبی اش 
در نیمه دوم را گرفت. دقیقه 67 کرنر ارسالی 
امین کاظمیان را عارف حاجی عیدی در تیر 
ــر محمد خدابنده لو و از  دوم با پرش روی سـ
ــته وارد دروازه گندوز کرد  زاویه ای تقریباً بسـ

تا سایه شکستی دیگر بالای سر پرسپولیس 
قرار بگیرد.

ــپولیس یک  ــد بالاخره پرسـ ــه دقیقه بعـ  سـ
ــوت  ــه شـ ــام داد کـ ــگ انجـ ــت هماهنـ حرکـ
دورسون با دفع گلر بلندقامت میزبان راهی 

به دروازه نیافت.
بعد از این صحنه کارتال دو بازیکن جوانش را 
به زمین فرستاد تا شکل حرکتی پرسپولیس 
بهتر شود اما هم آلومینیوم خیلی خوب بازی 
را بسته بود هم اینکه پرسپولیس هماهنگ و 

منسجم نشان نمی داد.

ــار پرسپولیس  در 10 دقیقه پایانی بازی فشـ
ــم میزبان را عقب راند تا اینکه در دقیقه  تیـ
88 پاس عمقی تماشایی احمدزاده با فرار 
و ضربه دقیق علیپور و گل تساوی همراه شد 
ــرخ ها با کارتال از این زمین جهنمی با  تا سـ
ــت  حداقل امتیاز بیرون بیایند و از شکسـ

فرار کنند.
ــاوی پرسپولیس به خاطر تفاضل  با این تسـ
گل بهتر نسبت به فولاد عنوان سومی را پس 
گرفت اما فاصله  تیم با تراکتور صدرنشین 6 

و با سپاهان به 5 امتیاز افزایش پیدا کرد.

بـــا اینکـــه ســـازمان لیگ رســـماً با درخواســـت 
اســـتقلال برای تعویق دربـــی پیش رو مخالفت 
کـــرده اما آبی ها همچنان دنبال این هســـتند تا 
هر طور شـــده مقابل پرسپولیس حاضر نشوند 

و بـــا تمام قـــوا به مصاف النصـــر بروند.
اســـتقلال در نامـــه خـــود بـــه ســـازمان لیـــگ 
پیشـــنهاد داده بـــود دربی 9 اســـفندماه لغو و به 
23 اســـفندماه موکول شـــود اما ســـازمان لیگ 
با ایـــن خواســـته مخالفت کرد. روز پنجشـــنبه 
هفتـــه گذشـــته ایـــن ســـازمان در نامـــه خـــود 
بـــه اســـتقلال اعلام کـــرد بـــه دلیل فشـــردگی 
مســـابقات و حضـــور ایـــن تیـــم در ســـه جـــام 
)لیـــگ نخبگان، جـــام حذفی و لیـــگ برتر( به 
هیچ عنـــوان امـــکان جابه جایی دیـــدار دربی 
وجـــود ندارد. ضمـــن اینکه به اســـتقلال اعلام 
شـــده در تقویم بازی ها، فاصله زمانی استاندارد 
برای مســـابقات اســـتقلال در نظر گرفته شـــده 

. ست ا
در جواب به درخواســـت دوباره اســـتقلالی ها، 
مصطفی لشـــکری مدیر روابط عمومی باشـــگاه 
پرســـپولیس در یـــک برنامـــه تلویزیونی گفت: 
»تقویـــم وحشـــتناک بهمـــن و اســـفندی که ما 
داشـــتیم، باعث شـــد ســـوپرجام و جام حذفی 
را از دســـت بدهیـــم و از لیـــگ نخبـــگان کنـــار 
برویـــم. یکی از دلایـــل این اتفاقات، فشـــردگی 
مســـابقات و آســـیب دیدگی بازیکنـــان بود. ما 
پنـــج بازیکن مـــان را در این بازی ها نداشـــتیم. 
فشردگی مســـابقات و ســـفرهای متعدد باعث 
شـــد مـــا آســـیب ببینیم. مـــا 12 بهمن بـــا فولاد 
مســـابقه داشـــتیم. ما یازدهم رفتیم، دوازدهم 
بازی داشتیم، سیزدهم از اهواز به ریاض رفتیم 
و بـــا پنج مصدوم در آن شـــرایط بـــا الهلال بازی 
کردیـــم. پس از آن برگشـــتیم و بـــا گل گهر بازی 
کردیـــم، 130 دقیقه با ســـپاهان در جام حذفی 
بازی کردیم و پس از آن با النصر بازی داشـــتیم. 
مـــا دو بار درخواســـت تعویـــق مســـابقه مان را 
داشـــتیم اما ســـازمان لیگ اعلام کـــرد با توجه 
به فشـــردگی مســـابقات، امکان این کار نیست 
و مـــا هـــم تمکیـــن کردیـــم. منافع ملـــی فقط 
بـــرای یک باشـــگاه خاص نیســـت و بـــرای همه 
باشـــگاه ها اســـت. اگر بحث منافع ملی است، 
آن زمـــان اگر با درخواســـت موافقت می شـــد، 

چه بســـا مـــا نتایـــج متفاوت تـــری می گرفتیم؛ 
مصدومـــان ما می رســـیدند و اتفاقـــات بهتری 

می افتاد.«
لشـــکری گفت: »شـــما ببینید ما در این تقویم 
چقدر سفر داشـــتیم، این سفرها آسیب زیادی 
به تیـــم می زنـــد، در صورتـــی کـــه الان دربی در 
تهـــران برگـــزار می شـــود و بـــازی النصـــر هم در 
تهران اســـت و مثل ما ســـفرهای متعدد و آنقدر 
مصدوم ندارند. الان باشـــگاه اســـتقلال اعلام 
می کند پنـــج بازیکن ما در آســـتانه مصدومیت 
هســـتند، مـــا در آســـتانه محرومیـــت شـــنیده 
بودیـــم امـــا در آســـتانه مصدومیـــت نشـــنیده 
بودیـــم. ما کـــه با پنج مصـــدوم در مســـابقات 
شـــرکت کردیم. وقتی ســـازمان لیگ مخالفت 
کرد، تمکین کردیم و الان هم درخواســـت مان 
این است که باشـــگاه استقلال تمکین کند. ما 
هم نامه زده بودیم و اگر بحث شـــرایط یکســـان 

و عدالـــت اســـت، باید برای همه باشـــد.«
جمـــع  در  هـــم  درویـــش  رضـــا  گذشـــته  روز 
خبرنـــگاران در این باره صحبـــت کرد: »اتفاقاً ما 
بـــا اســـتقلال اختلاف نظر نداریـــم و هم عقیده 
هســـتیم. تیم اســـتقلال اظهاراتش و نامه اش 
درســـت اســـت، بازی بســـیار مهمی دارنـــد، اما 
مـــا هم عیـــن همین نامـــه را نوشـــتیم. فرقش 
این اســـت که هر ســـه بازی اســـتقلال در تهران 
اســـت، ولی مـــا بـــه شهرســـتان ها می رفتیم و 
برمی گشـــتیم. خوشـــبختانه بازی هـــای آنهـــا 
در تهـــران اســـت و از نظر فشـــار هـــوا و آمادگی 
بیشـــتر می توانند استراحت داشـــته باشند. ما 

هـــم حرفـــی غیر از آنهـــا نزدیم؛ ما نوشـــتیم که 
ایـــن یک بحـــث ملی اســـت و وقتی باشـــگاه ها 
در آســـیا بـــازی می کنند مثل بازی ملی اســـت. 
مـــا نامـــه زدیم کـــه باید با پـــرواز دو ســـاعته به 
خوزســـتان برویم و فردای آن روز باید به تهران 
می آمدیم و به عربســـتان می رفتیـــم. در حالی 
کـــه چهار روز بیشـــتر فرصت نداشـــتیم گفتیم 
این بـــازی را بردارنـــد، گفتند راهی نـــدارد. بعد 
نامـــه زدیـــم کـــه بـــازی بـــا ســـپاهان را در جام 
حذفـــی بردارنـــد، چـــون بعـــد از آن بـــا النصـــر 
بـــازی داریم. شـــما دیدید کـــه 130 دقیقه با یک 
بازیکـــن کمتر بـــازی کردیم؛ این از نظر فشـــار و 
خســـتگی هم مشـــخص بـــود. اگر بـــازی زمان 
دیگری بود و پرســـپولیس با استراحت و قدرت 
بیشـــتری به مصاف النصر می رفت حتماً نتیجه 
می گرفـــت. هرچنـــد دیدید که تیم مـــا در نیمه 
دوم خالـــی کرده بـــود، مگر قوای جســـمانی ما 
چقدر اســـت. بعد می گویند تیم هـــای اروپایی 
همینطور هستند، شـــما برنامه ریزی و امکانات 
آنها را ببینید و بعد مقایســـه کنیـــد. بنابراین ما 
هم مثل اســـتقلال هســـتیم؛ وقتی یک چیز بر 
مـــا حرام بود نمی شـــود که برای یـــک تیم دیگر 

مباح باشـــد.«
درویـــش همچنیـــن گفـــت: »مـــا الان شـــش 
بازیکـــن مصـــدوم داریـــم. در نامه مـــا هم ذکر 
شـــده بـــود بـــا توجه بـــه اینکـــه پنـــج مصدوم 
داریـــم، اجـــازه بدهید بـــرای ایران حفـــظ آبرو 
کنیم و یـــک بازی را عقب بیندازیـــد، اما گفتند 

که چنیـــن چیـــزی امکان نـــدارد.«

 درخواست عجیب استقلال برای تعویق دربی سوژه شد

5 بازیکن در آستانه مصدومیت داریم!
گزارش خبری

اهمیت مضاعف پیروزی در دربی برای سرمربی ترکیه ای

کارتال ریسک بازی دادن به اورونوف را قبول می کند؟

شـــاید شناخت بیشتر کارتال در دربی پیش رو نسبت 
به ماتزاری و دستیارانش برگ برنده سرمربی ترکیه ای 
نســـبت به مـــرد ایتالیایی و همکارانش باشـــد چرا که 
تماشـــای یک بازی و دیدن فیلم های چند بازی شاید 
نتواند سرمربی یک تیم را به آگاهی کافی و آشنایی لازم 
برای حساس ترین بازی فصل یعنی دربی برساند. البته 
کارتـــال هم باید تغییراتـــی در ترکیب تیمش به وجود 
آورده و با بهترین ترکیب به مصاف حریف برود تا درصد 
آزمـــون و خطا را به حداقل برســـد. کارتال با پیروزی در 
دربی می تواند خاطره خوبی برای هواداران پرسپولیس 
در شـــروع کارش پس از حذف در لیگ نخبگان و جام 
حذفی از خود برجای بگذارد و همین مســـأله اهمیت 

پیروزی در دربی را برای او بیشتر هم خواهد کرد.
کارتال در چند بازی ابتدایی حضورش بهترین ترکیب 

ممکن را با توجه به توانایی های پرسپولیس انتخاب کرد 
و سعی داشت تا با قرار دادن بیشترین عناصر تهاجمی، 
تیمش را با بهترین ترکیب ممکن به مصاف حریفان 
بفرســـتد اما در چند بازی اخیر نفراتی مانند فرجی و از 
همه مهم تر گولسیانی از ترکیب اصلی دور ماندند که 
این مهم بشدت عملکرد و مهره چینی مربی ترکیه ای 
را زیر سؤال برده است. بدون شک یکی از دلایل اصلی 
نتیجه نگرفتن در بازی های اخیر همین نکته بوده که 
موجب شد تا پرسپولیس حتی در مهم ترین بازی های 
خودش نتیجه نگیرد و بعد از ســـال ها تنها کسب یک 

جام را برای خودش میسر ببیند.
امید عالیشاه بازی قبل از دربی را به دلیل مصدومیت 
از دســـت داد اما بازگشت کاپیتان می تواند برای دربی 
اتفاق خوبی باشـــد چـــرا که او ســـابقه گلزنی در چند 
دربی مهم از جمله فصـــل قبل را در کارنامه اش دارد. 
جدا از این شـــاید بازگشت اورونوف برای پرسپولیس 
ارزش زیادی داشـــته باشد. البته به دلیل مصدومیت 
شدیدی که این بازیکن پشت سر گذاشت، حضور او در 
ترکیب اصلی آن مسابقه هم یک ریسک خطرناک است 
و به همین دلیل به نظر نمی رسد کارتال، سورپرایز بزرگ 
حضور ثابت اورونوف که مدتی است از شرایط بازی دور 

بوده را در دربی به جان بخرد و به نوعی یک بازی 
را فدای بازی های دیگر کند. البته این نکته را 

هم باید در نظر گرفت که اورونوف بازیکنی 
است که حتی شاید چند دقیقه حضورش 
در میدان هم بتواند شرایط خوبی را برای 

پرسپولیس در دربی به وجود بیاورد.
اگر عالیشاه و اورونوف در این مسابقه 
به میدان بروند، زوم کردن روی نقاط 
ضعف استقلال مانند استفاده از فضای 
پشت مدافعان کناری اش شاید بتواند 
پرســـپولیس را به موفقیـــت در دربی 

امیدوار کند.
باید این نکته را در نظر داشـــت که برد 
در دربـــی پیـــش رو برای پرســـپولیس 

و کارتال بســـیار پراهمیت و البته بســـیار 
متفاوت نســـبت به ســـال های قبل است. 

درست اســـت که دربی در سال های قبل هم همواره 
برای پرســـپولیس اهمیت داشته اما از این جهت که 
تنها شـــانس پرسپولیس در کســـب جام لیگ برتر 
خواهـــد بود، برد در دربـــی ارزش مضاعف و خاصی 

پیدا می کند.

سوژه

ناصر قراگزلو
روزنامه نگار

واکنش درویش به شایعه خروج اورونوف از لیست

نه، دنبال سهمیه قبلی بودیم
پرســـپولیس دنبال احیای ســـهمیه از دســـت رفته بـــرای جذب 
ششـــمین بازیکن خارجی بود که موفق به این کار نشـــد. بعد از 
این ماجرا شایعه شد با توجه به مصدومیت های ایوب العملود و 
اوستون اورونوف نام یکی از آنها برای جذب بازیکن خارجی 
تا پایان فصل از لیســـت خارج خواهد شـــد. موضوعی 
کـــه درویـــش غیرمســـتقیم تکذیبش کـــرد: »نه، ما 
دنبال همان ســـهمیه قبلی بودیم چون بعد از اینکه 
گواهی های پزشکی بازیکنان مورد تأیید قرار گرفت، 
من گفتم که مثلاً اورونوف امروز دو ماه است مصدوم 
بوده. وقتی ایشان آماده بشود، باید حداقل 10 روز دیگر 
صبر کنیم تا وارد زمین بشود. ابتدا نمی تواند 90 دقیقه 
بازی کند. شروعش با 10 دقیقه و یک ربع خواهد بود 
و ســـپس به تدریج می تواند بازی کامل انجام دهد. 
وضعیت نبیل هم به همین شـــکل بـــود. بعد از اینکه 
کرونا گرفت، حدود 21 روز غیبت داشـــت و وقتی برگشت، در 
اولین بازی 10 تا 12 دقیقه، در دومین بازی 20 دقیقه و در بازی 
سوم 75 دقیقه بازی کرد. این روند کاملاً طبیعی است. ما به 
قانونگذار این را می گوییم و گفتند حق با شماست، اما یک 
قانون بدون کارشناســـی گذاشته اند. حالا باید تفسیر آن را 
 بررســـی کنیم و امیدواریم که بتوانند تفســـیر درستی از آن 

داشته باشند.«

گزارش بازی

آلومینیوم  – پرسپولیس 
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انتخابی که پرسپولیس به آن نیازی نداشت

رسمیت بخشیدن به »آتش بیار معرکه«!

در روزهایی که هواداران پرسپولیس چندان شرایط روحی 
و روانی خوبی را پشت سر نمی گذارند و تیم با حذف از جام 
حذفی و لیگ نخبگان آسیا در شرایط نامناسبی قرار دارد، 
انتخـــاب رضا کرمانشـــاهی به عنوان مدیـــر اجرایی جدید 
باشـــگاه باعث ایجاد تعجب میان هواداران پرســـپولیس 
شـــد. داور سابق فوتبال کشـــور که ســـابقه کار اجرایی در 
باشـــگاه تراکتور را هم دارد، صاحب پســـتی شد که پیش از 
این در نمودار سازمانی باشگاه پرسپولیس وجود نداشت و 
با حضور افراد مختلف در باشگاه، نیازی به تعبیه شدن یک 
پست جدید در ساختار باشگاه احساس نمی شد اما مدیران 
باشگاه، تصمیم به اضافه کردن یک مدیر اجرایی به ترکیب 
مدیریتی باشگاه گرفتند. داستان اما جایی جالب می شود 
که بدانیم رضا درویش در حاشـــیه مجمع انتخاباتی هیأت 
فوتبال تهران، دلیل انتخاب رضا کرمانشاهی را تخصص در 
مباحـــث داوری و آموزش قوانین داوری به بازیکنان عنوان 
کرده است. وظیفه ای که هیچ شباهتی به شرح وظایف یک 
مدیر اجرایی در یک باشگاه ورزشی ندارد و به نظر می رسد 
که باشگاه پرســـپولیس با توجه به حواشی اخیر در داوری 
بازی های خود، به دنبال یک شخص در هیأت مدیره است 
که بتواند مســـائل داوری را از طریق فدراســـیون فوتبال و 
کمیته داوران پیگیری کند و به اصطلاح با حاشیه ســـازی، 
حق تیم را بگیرد. موضوعی که می توان آن را در نخســـتین 
استوری اینستاگرامی کرمانشاهی به عنوان مدیر اجرایی 
باشـــگاه پرسپولیس نیز مشـــاهده کرد که در آن، با لحنی 

صریح و تند بـــه وضعیت داوری دربی اصفهان اعتراض 
کرده است. شاید مدیران باشگاه و رضا درویش، جرأت 
این را ندارند که به طور صریح و شفاف اعلام کنند که 
فردی را صرفاً برای احقاق حق در حوزه داوری منصوب 
کرده انـــد و به آن، لقب مدیـــر اجرایی داده اند. البته 
چنین چیزی در فوتبال جهان بی سابقه نیست. در 
انتهای فصل 2023/2024 لیگ برتر انگلیس، مالک 
یونانی باشگاه ناتینگهام فارست که به اعتراضات 
عجیب و حرکات خاص خود شـــهرت دارد، مارک 
کلاتنبرگ داور مشـــهور و بازنشسته انگلیسی را به 
عنوان مشـــاور باشـــگاه در بخش داوری منصوب 

کرد؛ اقدامی عجیب که نمونه آن در فوتبال انگلیس 
مشاهده نشده بود. ثمره این اقدام، تنها یک ماه حضور 

این داور بازنشســـته در باشگاه ناتینگهام فارست و جریمه 
سنگین این باشگاه پس از بیانیه ای شدیدالحن علیه داوری 

در مسابقه این تیم با اورتون بود.

حالا باشـــگاه پرســـپولیس به جای الگو قرار دادن اقدامات 
درســـت و مؤثر باشـــگاه های خارجی برای پیشرفت و توسعه 
در فوتبال، نمونه داخلی اقدام عجیب مالک یونانی فارست 
را عملی کرده اســـت. مســـأله اصلی در این انتخاب شخص 
کرمانشاهی، شخصیت او و میزان تخصص او در کارش نیست 
بلکه تصمیماتی در فوتبال ایران و باشـــگاه های بزرگ کشور 
است که هیچ نشانی از پیشرفت و توسعه فوتبال در آنها نیست 
و معمولاً، برای موج سواری روی حواشی و احساسات هواداران 
اتخاذ می شود. نمونه این تصمیم را در هفته های اخیر از سوی 
باشگاه تراکتور و در موضوع انتصاب خداداد عزیزی به عنوان 
مدیر این تیم دیده بودیم و حالا به نظر می رسد پرسپولیس نیز 
وارد این حوزه شده است. انتصاب یک فرد برای جمع کردن 
حواشی و به رسمیت شناختن یک پست جدید، شاید از سوی 
مدیران باشگاه برای موفقیت در بازی های داخلی و کوتاه مدت 
ایده خوبی به نظر برسد، اما در بلندمدت، هیچ دستاوردی 
برای باشگاه پرسپولیس و کلیت فوتبال ایران نخواهد داشت.

نگاه

ایلیا بهزاد اول
روزنامه نگار


